

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

Comparative analysis of contract law in the Republic of Belarus and China

YANG YINUO

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

O.J. Schirinsky

PhD, Associate Professor

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 52 p, 52sources.The content of the work

2.Keywords: CONTRACT, VALIDITY, CONCLUSION, CONTRACT PERFORMANCE, COMPULSORY TERMINATION, ECONOMIC TRADE

3.The content of the work

Object of the study is the international relations arising from the reforms and problems of international legal supervision in the modern monetary system, and the legal relations of the reforms and problems of international legal supervision in the modern monetary system.

Subject of the study is international treaties, the conduct of international intergovernmental organizations, domestic legislation, case law, academic publications on monetary issues.

The aim of the thesis : is to reveal about the difference of contract law of two countries and to propose academic-based recommendations to improve it.

Methods of research: are theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

*Results:*This study takes international treaties, domestic legislation, international organizations and other documentary laws as the main research objects. By comparing the provisions of the civil codes of China and Belarus on contract law, their legislation and practice, this study explores the different provisions of the contract laws of the two countries and the treaties concluded by the two countries based on contract law, and establishes a good legal environment that helps to improve the cooperation of economic and trade between the two countries. At the same time, it can also correct some non-compliant and illegal economic and trade behaviors, balance the interests of the economic and social interest groups of the two countries, promote fair competition in the market, and provide a way for international coordination of cross-border trade. The research in this article not only helps to deepen the understanding of the contract laws of China and Belarus, but also provides a useful reference for the two countries to better deal with contract law issues in economic and trade cooperation. At the same time, the research methods and conclusions of this article also provide experience that can be used for comparative studies of contract laws in other countries.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials and results used in the thesis work are reliable. This work is done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work can provide new ideas for the reform of international legal supervision in the modern monetary system. It provides new ideas for enterprise overseas currency investment risk prevention and enterprise currency investment dispute resolution.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 56 стр, 52 источника.

Содержание работы.

2. Ключевые слова: договор, срок действия, заключение, исполнение договора, принудительное расторжение, экономическая торговля.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются международные отношения, возникающие в результате реформ и проблем международно-правового надзора в современной валютной системе, а также правоотношения, возникающие в результате реформ и проблем международно-правового надзора в современной валютной системе.

Предметом исследования являются международные договоры, поведение международных межправительственных организаций, внутригосударственное законодательство, судебная практика, научные публикации по монетарным вопросам.

Цель дипломной работы: раскрыть различия договорного права двух стран и предложить научно обоснованные рекомендации по его совершенствованию.

Методы исследования: теоретический обзорный анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: В качестве основных объектов исследования в данном исследовании рассматриваются международные договоры, внутригосударственное законодательство, международные организации и другие документальные законы. Путем сравнения положений гражданских кодексов Китая и Беларуси о договорном праве, их законодательства и практики в настоящем исследовании исследуются различные положения договорного права двух стран и договоров, заключенных двумя странами на основе договорного права, и устанавливаются хорошая правовая среда, которая помогает улучшить экономическое и торговое сотрудничество между двумя странами. В то же время, это может также исправить некоторые несоответствующие и незаконные экономические и торговые модели поведения, сбалансировать интересы групп экономических и социальных интересов двух стран, способствовать справедливой конкуренции на рынке и обеспечить возможность международной координации приграничной торговли. Исследование в этой статье не только помогает углубить понимание

договорного права Китая и Беларуси, но также предоставляет обеим странам полезную справочную информацию, позволяющую лучше решать вопросы договорного права в экономическом и торговом сотрудничестве. В то же время методы исследования и выводы данной статьи также дают опыт, который может быть использован для сравнительного изучения договорного права других стран.

Достоверность материалов и результатов дипломной работы: Материалы и результаты, использованные в дипломной работе, являются достоверными. Эта работа выполняется самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: _ Результаты дипломной работы могут дать новые идеи по реформированию международного правового надзора в современной валютной системе. Он предлагает новые идеи для предотвращения рисков, связанных с инвестициями в иностранную валюту, и разрешения споров, связанных с инвестициями в корпоративную валюту.